
Číslo 3/2023 18. 9. 2023

Pustokamenické listy
www.pustakamenice.cz

Internetové stránky: www.pustakamenice.cz, p. Sklenář – mobil: 773 655 691, p. Černá – mobil: 773 655 708,
e-mailové adresy: starosta@pustakamenice.cz, mistostarosta@pustakamenice.cz, obec@pustakamenice.cz,

úřední dny obecního úřadu: středa 16:00 –18:00, ID datové schránky: uavbp4z

Úvodní slovo starosty
Vážení spoluobčané, chataři, chalupáři, vážení 
čtenáři pustokamenických listů. Před několika 
dny dětem skončily prázdniny, začal nový školní 
rok a Vám se do rukou dostává již třetí vydání PK 
listů letošního roku. V pondělí 4. září jsem v naší 
základní škole přivítal dva prvňáčky a za obec jim 
předal malé dárečky ve formě potřebných 
školních pomůcek, které při školní výuce určitě 
využijí. Prvňáčkům jsem také popřál, aby se jim ve 
škole líbilo, dobře se učili a tím dělali radost svým 
rodičům i prarodičům. S radostí jsem také 
zaznamenal, že všichni pustokameničtí školáci si 
prázdniny velice užili a hlavně se do školy vrátili 
v pořádku. Předpokládám, že i Vy dospělí jste si 
své dovolené užili a načerpali mnoho sil do 
dalšího období.
V letních měsících při procházkách po obci jsem 
zaznamenal, že naše obec je zase o něco krásnější. 
Naši spoluobčané investují do svých nemovitostí, 
vyměňují stará okna za nová, dělají nové 
zateplené fasády, zkrátka opravují svoje domy a to 
mě velice těší. Naši mladí spoluobčané �inišují 
s výstavbou svých rodinných domů a to jak na 
Radčanech, tak i v jiných částech obce. Někteří už 
se také přihlašují k trvalému pobytu a to je velice 
dobře pro budoucí rozvoj naší vesničky. Noví 
majitelé bývalé budovy JZD a bývalého 
Sodomkova řeznictví  v letošním roce začali 
s rozsáhlou opravou roky zanedbaného a nikým 
neudržovaného historického domu. Po provedení 
navržených stavebních úprav dojde ke změně 
účelu užívání z rodinného domu na penzion, který 
bude sloužit jako ubytovací zařízení pro max. 20 
osob a zcela jistě bude ozdobou naší krásné obce. 
Rovněž nový majitel další historické budovy 
v obci (bývalého obchodu a hospody) postupně 
začíná s opravou uvedené nemovitosti a údržbou 
přilehlých pozemků, což také přispěje k pěknému 
vzhledu horní části obce. 
Na obci jsme o prázdninách také nezaháleli a 
v letních měsících jsme opravovali obecní maje-
tek. O plánovaných i neplánovaných opravách 
obecního majetku se zmiňuji v samostatných 
článcích uvnitř těchto listů. Před letními 
prázdninami �irma EDERA Group a.s. (dříve 
SpeedFree) na základě uzavřené smlouvy s obcí 
Pustá Kamenice umístila na střechu KD nové a 
výkonnější telekomunikační zařízení pro příjem a 
vysílání internetu. Do prostor sálu KD byl umístěn 

router pro příjem internetu přes Wi-Fi 50 Mb/s a 
také kabel zakončený konektorem. Nájemci 
kulturního domu mohou při svých soukromých 
akcích (oslavách, svatbách apod.) využít 
internetových služeb uvedeného poskytovatele. 
V rámci spolupráce a dohody s �irmou Edera byla 
na místním hřišti umístěna jejich reklamní 
plachta s leteckou fotogra�ií Pusté Kamenice.

V druhé polovině září budeme na obecním úřadě 
jednat s analytikem z Odboru rozvoje Pardu-
bického kraje o možnostech přivedení vysoko-
rychlostního internetu do obce, neboť naše obec 
byla identi�ikována dle vyhodnocení primárních 
dat Českého telekomunikačního úřadu jako obec, 
kde pokrytí vysokorychlostním internetem nebo 
alespoň internetem o rychlosti 100 Mbit/s není 
dostupné ani 25 % všech domů s číslem popisným 
v obci. O průběhu jednání Vás budu informovat 
v příštích PK listech.
Vážení spoluobčané, někteří z Vás již určitě 
zaznamenali, že od 4. 9. 2023 v naší obci působí 
další doručovací společnost. Ano, je to tak a od 
uvedeného data některé poštovní zásilky včetně 
dopisů doručuje PNS (Poštovní novinová služba). 
Takže po České poště a společnosti Mediaprint & 
Kapa působí v naší obci třetí doručovací 
společnost. Současně nás doručovací společnost 

Společenská rubrika
Výročí:
   říjen 2023: Zdenka Pokorná - 75 let
   listopad 2023: Karel Suchý - 75 let
   prosinec 2023: Věra Sodomková - 75 let
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PNS žádá, aby občané obce, kteří nemají na svým 
rodinných domech napsáno číslo popisné, aby tak 
co nejdříve učinili a usnadnili doručovateli 
v terénu snadnější doručení zásilek. Děkuji za 
pochopení a nápravu, pokud možno co 
nejrychleji. Číslo popisné, které bude umístěno na 
plotě, brance či domě, určitě urychlí doručovateli 
doručení zásilky.
Zastupitelstvo obce se bude na svém zářiovém 
zasedání zabývat nabídkou České pošty na zřízení 
pobočky Pošta Partner a za sebe mohu sdělit, že 
zastupitelstvu navrhnu, abychom do tohoto 
projektu v žádném případě nešli, neboť 
vyplácená měsíční odměna za provozování této 
pobočky podle rozsahu hodin a transakcí je tak 
nízká, že by obec ze svého rozpočtu dle mého 
hrubého odhadu doplácela cca 300000 Kč ročně. 
Budu navrhovat zachování stávajícího stavu 

pobočky České pošty dle současného a platného 
zákona, kterou plně hradí stát a obec na provoz 
nemusí nic doplácet. 
Na závěr mého úvodního slova bych Vás chtěl 
všechny jménem zastupitelstva obce pozvat 
v sobotu 4. 11. 2023 od 17:00 hodin do kulturního 
domu v Pusté Kamenici na divadelní představení 
divadelního ochotnického spolku ze Suché Lhoty. 
Odehrají zde divadelní hru TVRDÉ ČESKÉ PALICE. 
Leták a pozvánka na toto představení je otištěn 
dále v těchto listech a bude také umístěn na 
webové stránky obce.
     Do nadcházejícího období Vám přeji příjemně 
strávené podzimní dny, které snad jako každý rok 
doprovodí krásné babí léto a děkuji Vám za 
podporu.

starosta

ROZP. PLNĚNÍ ROZP. PLNĚNÍ

PŘÍJMY CELKEM 9175,92 6008,8 VÝDAJE CELKEM 9564,08 4938,1

Daň z příjmu FO plátci 1159 790,1 Pozemky a les, zvířata 82 12,9

Daň z příjmu FO poplat 75,8 50,1 Cestovní ruch 20 2,9

Daň z příjmů vyb. srážkou 243,7 190,7 Místní a účelové komunikace 405,7 336,7

Daň z příjmů práv. osob 1708,7 1427,4 Vodovod, infrastruktura 1700 12,9

DPH 4137,8 2597,8 Provoz ČOV,  kanalizace 480 193,6

Popl. odnětí funkce lesa 2 0 ZŠ a MŠ 400 231,7

Poplatky z odpadů a psů 250 273,9 Knihovna 40 22,6

Daň z hazardních her 50 43 Kulturní dům + kultura 470,9 313,7

Odvod z loterií, správní poplatky 5 2,3 Hřiště 15 0

Daň z nemovitých věcí 350 173,9 Péče o vzhled obce a zeleň 900 448,9

Neinv. dotace na státní správu 80,8 53,9 Veřejné osvětlení 245 129,7

Příjmy z pozemků, lesa a železa 258,9 9,2 Odpadové hospodářství 401 276,1

Příjem TVO, hřiště 11 4,2 Služby obyvatelstvu 401 290,8

Příjem KD 25 19 Finanční příspěvky, dotace 73 34

Příjmy vodovod, rybník 14 7 Krizová opatření 15 0

Příjmy z nájmu byt, pošta 17 10,6 Jednotka požární ochrany obce 296,58 278,4

Služby pro obyvatelstvo 16 0,4 Zastupitelstvo 1250 832,6

Příjem sběr a odvoz odpadů 70 32,5 Činnost místní správy 1100 708,1

Stočné 420 42,9 Pojištění maj., fin. služby, daně 225 167,1

Finanční operace, daně, dary 142,62 141,3 Kanal. splátka půjčky ČS a SFŽP 1000 603,3

Dotace volby, oprava střech 138,6 138,6 Dotace, fin. vypořádání volby 43,9 42,1

Plnění rozpočtu k 31. 8. 2023



Slavnostní vyhlášení soutěže 
VESNICE ROKU 2023 
v Pardubickém kraji 
v Suché Lhotě
V sobotu 5. srpna 2023 jsme se společně s paní 
místostarostkou zúčastnili slavnostního vyhlá-
šení soutěže VESNICE ROKU 2023 v Pardubickém 
kraji, které se uskutečnilo ve vítězné obci – Suché 
Lhotě. Naše obec v letošním ročníku soutěže 
získala diplom za podporu venkovské školy a 
školky a šek od Pardubického kraje ve výši 

25000Kč. V roce 2023 se do soutěže přihlásilo 
v rámci České republiky 175 obcí a v Pardu-
bickém kraji 13 obcí. Všechny soutěžící obce byly 
krajskou hodnotitelskou komisí navštíveny ve 
dnech 22., 26., 29. a 30. května a na prezentaci své 
obce měly 120 minut. Vítězem soutěže VESNICE 
ROKU 2023 v Pardubickém kraji se stala 
zmiňovaná obec Suchá Lhota, která si za vítězství 
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převzala ZLATOU STUHU a šek od Pardubického 
kraje ve výši 1 000 000 Kč. Další milión dostane 
od MMR ČR. Modrou stuhu za společenský život 
získal městys Choltice, bílou stuhu za činnost 
mládeže obec Prosetín a Zelenou stuhu za péči o 
zeleň a životní prostředí získala obec Červená 
Voda. Všem oceněným obcím srdečně gratulu-
jeme.

starosta

Smlouvy o nájmu hrobových míst 
od 1. 1. 2024 do 31. 12. 2033
Nájemce hrobových míst na pohřebištích v Pusté 
Kamenici bych chtěl touto cestou informovat, že 
ke dni 31. 12. 2023 končí u většiny uzavřených 
smluv doba trvání nájmu hrobového místa. Nové 
smlouvy o nájmu hrobového místa budeme na 
obecním úřadě uzavírat od 2. 10. 2023. Od tohoto 
data tedy můžete chodit na obecní úřad a uzavřít 
novou nájemní smlouvu. Ceník nájmu a služeb 
spojených s nájmem hrobových míst na hřbi-
tovech v Pusté Kamenici byl zastupitelstvem obce 
schválen na jednání zastupitelstva dne 
28. 6. 2023. Za urnový hrob se bude platit 
300Kč/10 let, za jednohrob 600Kč/10 let a za 
dvojhrob 1200Kč/10 let. Při uzavření nájemní 
smlouvy budeme od nájemce potřebovat znát 
také jméno, příjmení, datum narození a trvalé 
bydliště (případně doručovací adresu) jak 
nájemce, tak i jeho zmocněnce pro případ, že by 
nájemce byl v budoucnu nedostupný, nebo se mu 
nedařilo doručit korespondenci spojenou se 
smlouvou o nájmu hrobového místa. Tento 
zmocněnec bude oprávněn ke všem právním 
úkonům spojeným s předmětem smlouvy včetně 
uzavírání dodatků k uvedené smlouvě. Zmocnění 
se uděluje na dobu neurčitou. Vzor nájemní 
smlouvy byl schválen zastupitelstvem obce Pustá 
Kamenice na jednání zastupitelstva dne 
25. 7. 2023 a   před schválením zastupitelstvem 
ještě konzultován s odborným pracovníkem 
Ministerstva pro místní rozvoj ČR, který má na 
starosti pohřebnictví. K našemu předloženému 
vzoru nájemní smlouvy neměl odborník 
z MMRČR žádné připomínky.

starosta
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Další důležité informace pro 
nájemce hrobových míst
Vážení nájemci hrobových míst na pohřebištích 
v Pusté Kamenici. V krátkém příspěvku bych Vás 
chtěl informovat, že od 25. 2. 2020 má obec Pustá 
Kamenice schválen Řád veřejného pohřebiště, 
který byl schválen po předchozím souhlasu 
Krajského úřadu Pardubického kraje ze dne 
7. 2. 2020, vydaného pod Č.j.:KrÚ10298/2020/
OR/ÚP. Tento řád je účinný ode dne 26. 2. 2020 a 
také od tohoto dne je vyvěšen ve vývěskách před 
evangelickým i katolickým hřbitovem a také na 
webových stránkách obce. Není to nějaký cár 
papíru, ale řád, který obec Pustá Kamenice jako 
provozovatel veřejných pohřebišť podle § 16 
odst. 1 zák. č. 256/2001 Sb. o pohřebnictví a o 
změně některých zákonů, ve znění pozdějších 
předpisů byla povinna dle zákona vydat. Musí se 
jim řídit a také se jim musí řídit všichni nájemci 
hrobových míst a návštěvníci místních pohřebišť. 
Nájemce hrobového místa má povinnost obci, 
jako provozovateli pohřebišť, hlásit veškeré práce 
související s hrobovým místem (výkop hrobu, 
změna z dvojhrobu na jednohrob a naopak, 
uložení urny na hrob či do hrobu atd.) Většina 
nájemců hrobových míst tuto oznamovací 
povinnost na obec neučiní a prakticky si na 
pohřebištích dělá co chce. Podnětem k tomuto 
článku bylo nedávné rozšíření jednohrobu na 
dvojhrob nájemníkem smlouvy bez řádného 
oznámení na obec. Vážení nájemci, žádám Vás  
tímto o dodržování řádu pohřebiště, který je 
provázán jak se starou nájemní smlouvou, tak i 
smlouvou, kterou budete v dohledné době na obci 
uzavírat. Při uložení urny na hrob nebo do hrobu 
(toto je oprávněn pouze hrobník) také informujte 
obec, abychom mohli veškeré údaje o zemřelém 
zanést do hřbitovní knihy, jak nám ukládá zákon 
opohřebnictví. Děkuji za pochopení.

starosta

Změna času
Změna na zimní čas nastane 29. října 
2023. Hodiny se posunou v noci ze 
soboty na neděli ve 3 hodiny ráno na 
2. hodinu.

starosta

Povinnos� majitelů psů
Na základě několika dotazů pro informaci 
majitelům nových psů a štěňat sděluji, že mají 
povinnost nejpozději do 15 dnů ode dne, kdy se 
pes stal starším 3 měsíců, ohlašovací povinnost 

podat správci poplatku (obci). Poplatek ze psů 
poté zaplatit příslušné obci podle svého místa 
přihlášení nebo sídla. Dojde-li ke změně údajů 
uvedených v ohlášení, je poplatník povinen tuto 
změnu oznámit do 15 dnů ode dne, kdy změna 
nastala.

starosta

Zimní údržba komunikací
Před nastávající zimní údržbou komunikací 
opakovaně žádám občany, aby svá motorová 
vozidla parkovala mimo komunikace, nejlépe na 
svých pozemcích. Usnadníte tím kvalitnější 
údržbu komunikací. Také je potřeba zastřihnout 
živé ploty, zvláště tam, kde zhoršují výhledové 
podmínky motoristů, nebo odstranit štůsy dřeva, 
které zabraňují vyhrnování sněhu za krajnici 
komunikace. Děkuji.

starosta

Nemovitos� s nedostatečně 
iden�fikovanými vlastníky (NIV) - 
údaje ČÚZK k 1. 8. 2023
Na webových stránkách obce je od 23. 8. 2023 
zveřejněn aktualizovaný seznam nemovitostí 
s takzvaně nedostatečně identi�ikovanými 
vlastníky (dále jen „NIV“), které se na území obce 
Pustá Kamenice nacházejí. Jedná se o údaje 
převzaté od Českého úřadu zeměměřického a 
katastrálního ke dni 1. srpna 2023. S ohledem na 
blížící se konec zákonné lhůty (1. ledna 2024), do 
kdy se vlastníci nemovitostí mohou přihlásit o svá 
práva, upozorňujeme, že se jedná o poslední takto 
zaslaný přehled nemovitostí ze strany ÚZSVM. 
Seznam nemovitostí, jichž se tato výzva týká, je 
rovněž zveřejněn na webových stránkách ÚZSVM 
www.uzsvm.cz/niv. Na této adrese naleznete také 
všechny důležité informace, které vám usnadní 
orientaci v problematice NIV. Závěrem sdělujeme, 
že u nově nabytého majetku, který státu připadne 
po 1. lednu 2024, bude ÚZSVM postupovat v 
souladu se zákonem o majetku státu. To znamená, 
že nemovitosti budou nejprve nabídnuty 
specializovaným státním institucím, jako jsou 
například Státní pozemkový úřad, státní podnik 
Lesy ČR, nebo státní podniky Povodí atd. Pokud 
státní instituce neprojeví o majetek zájem, bude 
pro něj ÚZSVM hledat de�initivního vlastníka 
mimo stát. ÚZSVM je připraven k tomu, aby 
nemovitostmi nabytými po NIV, o které nebude 
zájem mezi jinými státními institucemi, podpořil 
rozvojové aktivity jednotlivých územních 
samosprávných celků při dodržení podmínek 
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stanovených zákonem o majetku státu a 
Metodickým materiálem Ministerstva �inancí. 
V katastrálním území obce Pustá Kamenice se 
jedná ještě o 23 pozemků, které vlastní 5 
nedostatečně identi�ikovaných vlastníků.

starosta

Oprava poškozené šachty 
vodovodu v lese
Koncem července jsem byl informován, že v lese 
mezi obecními studnami a odkyselovací stanicí 
došlo k poškození šachty celoobecního vodovodu. 
Patrně přepravce dřeva nějakým nákladním 
vozidlem nebo jiným lesním strojem poškodil 
šachtu obecního vodovodu, čímž došlo k pádu 
betonu do prostoru šachty a poškození šoupěte – 
vzdušníku. Voda protékající touto šachtou vlivem 
poškození šoupěte začala vytékat ven. Nevím 
přesně, jaký časový úsek od poškození do jeho 
zjištění uběhl, ale vyteklo zde určitě velké 
množství vody. Zaráží mě však, že člověk, který 
poškození obecně prospěšného zařízení způsobil 
se ani nenamáhal někoho informovat, že poškodil 
majetek druhé osoby. Nicméně hned druhý den po 
zjištění bylo šoupě pracovníky VHOS vyměněno a 
k dalšímu úniku vody již nedošlo. Chtěl bych tímto 
poděkovat pánovi ze sousední obce Krouna, který 
si tohoto poškození všiml, informoval místního 
pana M.P. a ten ihned informoval mě. Poškozená 
šachta byla vyměněna a na místě je vše opraveno.

starosta

Oprava dešťové kanalizace u Peci 
V srpnu došlo k opravě části obecní dešťové 
kanalizace v místní části Pec pod č.p. 33. Kořeny 
stromů a zejména jejich vlásečnice prorostly do 
betonového potrubí tak, že došlo k ucpání 
kanalizace a dešťová voda vytékala ven na místní 
účelovou komunikaci a dále až ke vchodovým 
dveřím domu místní seniorky. Byly vyměněny dvě 
poškozené betonové trubky, které obci daroval 

pan Jiří S. a opravu provedli občané místní části 
Pec v rámci svého volného času. Tímto jim 
prostřednictvím PK listů za dobrovolnou práci 
pro obec děkuji. Obec hradila pouze montážní 
pěnu a beton, kterým byly obetonovány spoje 
potrubí.

starosta

Oprava obecních budov - hasičské 
zbrojnice a skladu materiálu
V období od 14. 8. – 22. 8. 2023 byla provedena 
oprava obecních budov – hasičské zbrojnice a 
skladu materiálu (bývalé mlékárny). Jednalo se o 
opravu střech obou objektů a položení nové 
střešní krytiny. Když se rozkryla střecha hasičské 
zbrojnice směrem k obecnímu úřadu tak bylo 
zjištěno, že stávající prkna jsou na konci své 
životnosti, a proto na této straně střechy byla 
položena prkna nová. Na obou objektech byl také 
položen nový podkladní pás a na něj nová střešní 
krytina CAPACCO SK2. Rovněž bylo zhotoveno 
zcela nové oplechování včetně háků, okapů a 
svodů. Na bývalé mlékárně i nové podbití 
z dřevěných palubek. Tesařské, pokrývačské a 
klempířské práce provedlo pět živnostníků 
z Radčic, Svitav a Radiměře na základě předložené 
cenové nabídky v požadované kvalitě, bez vad a 
nedodělků. Za opravu střech obou objektů jim 



tímto ještě jednou děkuji. Akce byla spolu-
�inancována z dotace z rozpočtových prostředků 
Pardubického kraje v rámci Programu obnovy 
venkova 2023 – dotačního titulu č. 1 – Obnova, 
údržba a pořízení obecního majetku v užívání 
obce. Vyúčtování celého projektu musí být 
uskutečněno do 31. 12. 2023. Po opravě hlavní 
střechy hasičárny jsme zjistili, že bude nutné ještě 
opravit rovnou střechu na přístřešku pod 
hasičárnou. Plech na této části střechy je místy 
zcela prorezivělý a hrozí, že by do střechy mohlo 
zatékat. Za obec již činíme kroky, aby k této 
opravě došlo co nejdříve, nejlépe ještě před 
letošní zimou.

starosta

Nátěr střechy KD
Na přelomu července a srpna 2023 byla natřena 
poslední část střechy kulturního domu. Ošetření a 
nátěr střechy nad bytem a poštou pro obec 
provedl Zbyněk Oplištil ml. a za jeho práci mu 
touto cestou děkuji. Veškeré údržbové práce na 
střechách kulturního domu a barevnému souladu 
všech střech byly dokončeny. Nátěr střechy nad 
poštou a bytem byl plně hrazen z obecního 
rozpočtu a nebyla na něj čerpána žádná dotace.

starosta

Informace k přechodné úpravě 
provozu na sil. č. I/34
v obci Borová
Vážení spoluobčané. Od 18. září 2023 dojde na 
silnici č. I/34 v obci Borová k přechodné úpravě 
provozu s platností úprav od 18. 9. 2023 do 
31. 10. 2023. V rámci stavby se jedná o opravu 
silnice první třídy I/34 na průtahu obce Borová. 
S opravou komunikace I/34 na průtahu obce 
Borová přímo souvisí investice obce na výstavbu 
společné stezky, pruhů pro cyklisty a BUS 
zastávek v Borové. V rámci opravy komunikace 
I/34 je navrženo plošné frézování včetně lokál-
ních sanací, seříznutí krajnic, čištění odvodňo-
vacích prvků komunikace, nová šikmá čela 
u podélných propustků, obnova vodorovného a 
svislého dopravního značení. Dále se jedná 
o chodníky včetně betonové obruby, pruh pro 
cyklisty, BUS zastávek a nové uliční vpusti včetně 
přípojek do kanalizace. Oprava je v letošním roce 
rozdělena na dva úseky.
Úsek č. 1
Začátek oprav silnice I/34 je za stávajícím 
železničním přejezdem směrem od Hlinska v km 
170,475 provozního staničení po křižovatku 
silnice II/357 – u �irmy MIRO Borová – odbočka 
na Proseč. Práce budou probíhat po polovinách za 
kyvadlového provozu řízeného světelným 
signalizačním zařízením. Zároveň s úsekem I. 
budou probíhat přípravné práce pro úsek II. 
V rámci posuvného pracovního místa o maximální 
délce 50 m.
Úsek č. 2
Po dokončení úseku I. budou probíhat práce 
v úseku II. a to od křižovatky se silnicí II/357 – 
u �irmy MIRO Borová – odbočka na Proseč, po 
křižovatku se silnicí III/3598 – směrem na 
Lubnou. Práce budou probíhat po polovinách za 
kyvadlového provozu řízeného světelným signa-
lizačním zařízením. Termín přechodné úpravy: od 
18. 9. 2023 do 31. 10. 2023.
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(mimo křižovatku silnic III/354 x III/3545) je 
plánovaná na rok 2024 (v případě žádných 
komplikací při projednávání stavby). Na tento rok 
jsou Pardubickým krajem přislíbeny �inanční 
prostředky na realizaci této etapy. Účastníci 
schůze byli upozorněni, že v případě, že nebude 
stavební povolení s nabytím právní moci do jara 
2024 (do doby vegetačního klidu) může dojít k 
tomu, že se předpokládaný termín zahájení 
stavby odsune na rok 2025.
Etapa 2: 
Křižovatka silnice II/354 x III/3545 v obci 
Svratouch – zde bude ještě proveden návrh PD, jež 
bude konzultován s dotčenými orgány.
Etapa 3: 
Silnice III/3545 v úseku Pustá Kamenice – 
Čachnov. Bude řešeno vyznačením záborů 
potřebných pro rekonstrukci silnice a provedení 
náhradní výsadby, poté bude řešeno majetko-
právní vypořádání a dle výsledků těchto 
vypořádání bude dále teprve řešen návrh 
rekonstrukce silnice. Bude se ještě řešit 
ponechání/kácení aleje stávajících stromů. 

O vývoji a dalším průběhu připravované stavby 
Vás budu informovat v dalších vydáních PK listů.

starosta

Úsek č. 3
Poslední úsek opravy bude probíhat v roce 2024 
od křižovatky se silnicí č. III/3598 po železniční 
přejezd na sil. č. I/34 ve směru z Borové na 
Poličku. O této přechodné úpravě provozu Vás 
budu informovat v roce 2024, až uvedená úprava 
provozu nastane.

starosta

Modernizace silnice III/3545, 
Pustá Kamenice – Svratouch
Tak zní o�iciální název projektu, který byl 
představen jako stavební záměr a byl předmětem 
jednání konaného dne 4.9.2023 na obecním úřadě 
ve Svratouchu. Zúčastnilo se ho 16 přítomných, 
mezi kterými nechyběli starostové dotčených 
obcí, pracovníci Správy a údržby Pardubického 
kraje, projektanti, pracovníci AOPK CHKO 
Žďárské vrchy, dopravní inženýr PČR DI Chrudim 
a zástupci Lesů ČR – LS Choceň. Z důvodu 
dlouhého rozsahu rekonstrukce silnice je stavba 
rozdělena na několik samostatných etap. 
Etapa 1:
Silnice III/3545 v úseku Čachnov – Svratouch 

Nebezpečné odpady a elektroodpad
V pondělí dne 16. 10. 2023 se uskuteční 
sběr nebezpečných odpadů a elektro-
odpadu.

Vozidlo svozu bude přistaveno:
v 16:00 u Skalických,
v 16:05 u mostu,
v 16:10 u hasičské zbrojnice,
v 16:15 u kovárny u Chválových,
v 16:20 u Peci u Sklenářových. 

Odpad se předává do svozového vozidla 
osobně. Pokud se nemůžete sami 
dostavit, požádejte své kamarády nebo 
sousedy.

Nebezpečné odpady:
Do speciálního vozidla lze nakládat tyto odpady: akumulátory, tonery do tiskáren, olejové �iltry, mastné 
hadry, upotřebené oleje a tuky, monočlánky, nádoby od barev, lepidel, rozpouštědel, kyselin, 
fotochemikálií, pesticidů, nádobky od sprejů, laků na vlasy, zářivky a výbojky, asfaltové lepenky (pouze 
v malém množství a bez stavebních příměsí). 

Elektroodpad:
Jedná se o všechny druhy televizorů, video a DVD přehrávače, rádia, kazetové magnetofony, gramofony, 
Hi-Fi věže, reprobedny, sluchátka, dálkové ovladače, videokamery, fotoaparáty včetně objektivů a 
blesků, elektrické hudební nástroje, počítače, příslušenství k počítačům (klávesnice, karty, myši,), 
notebooky, monitory, telefony, faxy, tiskárny, malé kopírky, kalkulačky, herní konsole a jejich ovladače, 
všechny elektrické hračky, ledničky, mikrovlnky, mrazáky, varné konvice.
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TJ Pustá Kamenice

Turis�cký výlet pro dě�, rodiče a 
prarodiče - Březiny 2023
Víkend 24. - 25. 6. 2023 po roce patřil opět dětem 
a jejich rodičům nebo prarodičům. Tělovýchovná 
jednota pro všechny uspořádala tradiční letní 
turistický výlet. Cílem byly stejně jako v minulých 
letech malebné Březiny. Ráno jsme měli 
naplánován odchod v devět hodin z Pusté 
Kamenice, ale museli jsme ho o hodinu posunout, 
neboť nám do výletu pršelo. Po desáté hodině 
ještě za drobného deštíku jsme již vyrazili a šli 
směrem ke Třem bukům a dále  na Spálený kopec. 
Od Spáleného kopce jsme pokračovali na 
Hraničný, kde jsme se trochu občerstvili a poté šli 
k Rybenským perníčkům. Z Rybenských perníčků 

jsme šli kolem Pusté Rybné do cíle našeho výletu, 
na Březiny. Zde na nás již čekalo výborné 
občerstvení v podobě grilované kýty a krůty, které 
pro nás připravili Jarda Obrovský s Václavem 
Kašparem. Nechyběla také vychlazená limonáda a 
pivo. Za připravené občerstvení patří našim 
kamarádům velké poděkování. Všechny děti 
využily v místě našeho ubytování dětské hřiště a 
dováděly zde až do setmění. Druhý den jsme se 
probudili do krásného slunného dne a po výborné 

snídani a úklidu bývalé školy jsme vyrazili k řece 
Svratce a dále přes Světy a Maděru na Lucký vrch. 
Zde jsme poobědvali rajskou s těstovinami a 
posilněni obědem a osvěženi chladivými nápoji 
jsme odešli do Borové. Z Borové jsme se do Pusté 
Kamenice už svezli vlakem. Děkujeme všem, kteří 
se jakýmkoli způsobem podíleli na zdárném 
průběhu celého výletu. Děkujeme i Pepovi 
Boháčovi za odvoz batohů, stanů a proviantu tam 
i zpět.

za TJ Pustá Kamenice Jaroslav Sklenář

Druhé místo našich fotbalistů na 
hasičském fotbalovém turnaji
v Rychnově
Pustokameničtí fotbalisté se dne 5. 7. 2023 jako 
obhájci loňského prvenství zúčastnili tradičního 
18. ročníku fotbalového turnaje SDH Rychnov. 
Našim fotbalistům se popáté za sebou podařilo 
probojovat do �inále, ale obhajoba loňského 
vítězství se bohužel nepodařila. Po bezbrankovém 
�inálovém zápase s domácím Rychnovem naši 

ŽÁDÁME OBČANY, ABY DO VELKOOBJEMOVÉHO KONTEJNERU NEDÁVALI VĚCI, KTERÉ TAM NEPATŘÍ 
A S VELKOOBJEMOVÝM ODPADEM JAKO JSOU MATRACE, KOBERCE, LINA APOD. SE OSOBNĚ 
DOSTAVILI NA SVOZOVÉ MÍSTO KE SVOZOVÉMU VOZIDLU!

ČASY PŘISTAVENÍ SVOZOVÉHO VOZIDLA NA JEDNOTLIVÁ SVOZOVÁ MÍSTA JSOU TAKÉ ORIENTAČNÍ, 
VŠE ZÁVISÍ NA MNOŽSTVÍ A RYCHLOSTI NALOŽENÍ ODPADU NA VOZIDLO. PROTO PROSÍM 
O TRPĚLIVOST!

I V LETOŠNÍM ROCE MŮŽETE DO NEBEZPEČNÉHO ODPADU ULOŽIT I PNEUMATIKY. TYTO 
PROSÍM PŘINESTE A ULOŽTE NA VÝŠE UVEDENÁ SVOZOVÁ MÍSTA.



Otradov 4:2.

Pořadí v turnaji:
1. Rychnov
2. Pustá Kamenice
3. Srní
4. Otradov
5. Orel
6. Miřetín
7. Svratka
8. Krouna

Vítězové všech ročníků turnaje SDH Rychnov:
2006 – Miřetín
2007 – Oldříš
2008 – Oldříš
2009 – Rychnov
2010 – Miřetín
2011 – Rychnov
2012 – Krouna
2013 – Krouna
2014 – Pustá Kamenice
2015 – Pustá Kamenice
2016 – Miřetín
2017 – Krouna
2018 – Rychnov
2019 – Pustá Kamenice
2020 – Pustá Kamenice
2021 – Rychnov
2022 – Pustá Kamenice
2023 – Rychnov

za TJ Pustá Kamenice Jaroslav Sklenář

Tenisový turnaj ve dvouhře 2023
V sobotu 8. 7. 2023 se v Pusté Kamenici uskutečnil 
25. ročník tenisového turnaje ve dvouhře. Turnaj 
pořádala místní tělovýchovná jednota a 
zúčastnilo se ho 8 hráčů. Po odehrání základních 
skupin jejich vítězové postoupili přímo do 
semi�inále. Hráči, kteří se umístili na 2. a 3. místě 
ve skupině hráli křížem o postup do semi�inále. 
V prvním semi�inále se utkali Marek Černý 
s Josefem Chalupníkem a v tomto zápase došlo 
k překvapení, když favorizovaný Marek Černý 
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prohráli až na penalty a obsadili v turnaji pěkné 
druhé místo. I přes porážku jim patří za celkové 
umístění v turnaji poděkování. Rozhodování 
zápasu na pokutové kopy je vždy ošidné a 
oštěstí. Turnaje se zúčastnilo osm mužstev. 
Mužstva byla nalosována do dvou skupin po 
čtyřech, poté se odehrálo semi�inále, kdy první ze 
skupiny A hrál s druhým ze skupiny B a naopak. 
Poražení semi�inalisté odehráli utkání o třetí 
místo a vítězové se střetli ve �inále. Naši fotbalisté 
byli nalosováni do skupiny, ve které byla Krouna, 
Otradov a Orel. Druhá skupina byla ve složení: 
Rychnov, Svratka, Srní a Miřetín. Naši vstoupili do 
turnaje vítězstvím 1:0 nad Krounou, když jedinou 
branku zápasu vstřelil již v první minutě Milan 
Otradovský. Ve druhém zápase jsme porazili 1:0 
Orel a vítěznou branku vstřelil Marek Černý. 
V posledním utkání skupiny jsme remizovali 0:0 
s Otradovem a do semi�inále turnaje tak postou-
pili z druhého místa. V semi�inále jsme narazili na 
vítěze druhé skupiny, celek ze Srního u Hlinska. 
V základní hrací době utkání skončilo 0:0 a tak 
opostupujícím do �inále musely rozhodnout 
pokutové kopy. V těch byli naši fotbalisté lepší a 
proměnili dvě penalty – Milan Otradovský 
a Martin Tušla. Soupeř skóroval pouze jednou a 
dvakrát nastřelil tyč. Také �inálové utkání 
s domácím Rychnovem skončilo remízou 0:0 a 
ovítězi turnaje opět musely rozhodnout pokutové 
kopy. Tentokrát jsme štěstí neměli, ale měl ho 
soupeř z Rychnova a na penalty vyhrál 4:3. 
Penalty za naše mužstvo vstřelili: Milan 
Otradovský, Marek Černý a Michal Hanskuts. 
I přes �inálovou porážku si celé mužstvo zaslouží 
velký dík za předvedenou hru, nasazení ve všech 
zápasech turnaje a reprezentaci našeho spolku 
iobce. Jako jediné mužstvo v turnaji naši 
v základní hrací době nedostali ani jednu branku. 
Velké díky také patří fanouškům z Pusté 
Kamenice, kteří přijeli naše mužstvo do Rychnova 
podpořit. Pustokamenické mužstvo nastoupilo 
v této sestavě: Milan Otradovský, Jan Kaplan, 
Martin Tušla, Václav Pokorný, Adam Lorenc, Jiří 
Jelínek, Marek Černý, Martin Smažil, Víťa Novák a 
Michal Hanskuts. Na konečném třetím místě 
skončilo mužstvo ze Srního, které porazilo 
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prohrál 5:6 a do �inále postoupil Josef Chalupník. 
Ze druhého semi�inále do �inále postoupil Dušan 
Pečenka, který přehrál Martina Smažila 6:1. Ve 
�inálovém utkání zvítězil Dušan Pečenka, který 
porazil Josefa Chalupníka 6:4 a stal se tak vítězem 
celého turnaje. Na třetím místě skončil Marek 
Černý, který přehrál Martina Smažila 6:3. Všem 
hráčům děkuji za výkony, které předvedli za velice 
horkého dne.

Výsledky turnaje:

Skupina A:
Martin Smažil : Josef Chalupník 6:4
Martin Smažil : Michal Černý 1:6
Martin Smažil : Zdeněk Brokl 6:3
Josef Chalupník : Michal Černý 6:5
Josef Chalupník : Zdeněk Brokl 6:4
Zdeněk Brokl : Michal Černý 6:5

1. Martin Smažil  13:13  4 body
2. Josef Chalupník  16:15  4 body
3. Zdeněk Brokl   13:17  2 body
4. Michal Černý 16:13  2 body

O konečném pořadí rozhodly vzájemné zápasy 
mezi M. Smažilem a J. Chalupníkem a Z. Broklem a 
M. Černým.

Skupina B:
Marek Černý : David Sršeň 6:4
Marek Černý : Dušan Pečenka 6:2
Marek Černý : Milan Sršeň 6:3
Dušan Pečenka : David Sršeň 6:3
Dušan Pečenka : Milan Sršeň 6:4
David Sršeň : Milan Sršeň 6:3

1. Marek Černý  18:9  6 bodů
2. Dušan Pečenka  14:13   4 body
3. David Sršeň 13:15   2 body
4. Milan Sršeň  10:18   0 bodů

Čtvrt�inále:
Dušan Pečenka : Zdeněk Brokl 6:1
Josef Chalupník : David Sršeň 6:2

Semi�inále:
Josef Chalupník : Marek Černý 6:5
Dušan Pečenka : Martin Smažil 6:1

O 3. místo:
Marek Černý : Martin Smažil 6:3

FINÁLE:
Dušan Pečenka : Josef Chalupník 6:4

za  TJ Pustá Kamenice Milan Sršeň

Pouťové posezení 2023
V sobotu 29. července se na volnočasovém 
odpočívadle na hřišti uskutečnilo tradiční 
pouťové posezení. Od 14 hodin se hrál fotbalový 
turnaj v malé kopané, o kterém se zmiňuji 
v samostatném článku. Na dětském hřišti byl 
dětem zdarma k dispozici skákací hrad, jehož 
pronájem hradil náš spolek. Nafukovací skákací 
hrad děti stoprocentně využily a k jeho vypuštění 

došlo až kolem jednadvacáté hodiny. Také se zde 
prodávala zmrzlina, různé míchané nápoje a další 
pochutiny, včetně tradiční grilované kýty. Při 
fotbalovém turnaji zapršelo, ale poté už k nám 
bylo počasí přívětivé a pouťové odpoledne 
dopadlo přesně podle našich představ. Od 17 

hodin zde hrála hudební skupina Naživo, která 
nás svým bohatým hudebním programem prová-
zela až do nočních hodin. Všem návštěvníkům, 
kteří přišli podpořit náš spolek a místní spolkový 
život, děkujeme.

za  TJ Pustá Kamenice Jaroslav Sklenář

Pouťový fotbalový turnaj
V sobotu 29. července v rámci pouťového 
odpoledne se na místním hřišti uskutečnil 
pouťový turnaj v malé kopané. Turnaj uspořádala 
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Tělovýchovná jednota Pustá Kamenice a 
zúčastnily se ho týmy z Poličky, Hlinska a Pusté 
Kamenice. V prvním zápase Pustá Kamenice 
porazila Poličku 8:0. Branky za naše mužstvo 
vstřelili: 3 x Jiří Jelínek, 2x Michal Černý a 1 x 

Marek Černý, Václav Pokorný a Adam Lorenc. Ve 
druhém utkání proti sobě nastoupila mužstva 
Hlinska a Poličky. Hlinsko zvítězilo 10:1 a tak před 
posledním zápasem turnaje bylo jasné, že o 
celkové vítězství si zahrají hráči Hlinska a Pusté 
Kamenice. Samotný zápas mezi těmito celky 
skončil remízou 3:3, když naši prohospodařili 
slibný náskok 3:0 po prvním poločase. Branky za 
naše mužstvo vstřelili: Michal Černý, Jiří Jelínek a 
Adam Lorenc. O celkovém vítězi turnaje rozhodly 
pokutové kopy, ve kterých byli úspěšnější hráči 
z Hlinska. Během turnaje nám počasí moc nepřálo 

a hráči museli své zápasy odehrát za deště. Všem 
hráčům děkujeme za výkony a předvedenou hru, 
divákům poté za návštěvu turnaje. Poděkování 
také patří Františkovi Šílovi za natření branek 
před samotným turnajem. 

za  TJ Pustá Kamenice Jaroslav Sklenář

Výlet ta�nků s dětmi
Ve dnech 4. - 6. srpna jsme se vydali na 5. ročník 
Tatínků s dětmi. Letos jsme využili pozvání od 
hasičů ze Skutíčka. Zúčastnilo se 14 tatínků a 25 
dětí. V pátek jsme se sešli na místním vlakovém 
nádraží a v 17:00 hod. nastoupili do vlaku směr 
Skuteč. V kiosku jsme se posilnili, než jsme 

vyrazili na náročnou túru 3 km dlouhou do 
Skutíčka. Zde jsme se ubytovali, někdo 
postavením stanů, ale většina využila komfortu 
sálu, protože předpověď počasí nebyla moc 
příznivá. Večer jsme si opekli špekáčky a 
následovala zábava v podobě různých her 
zakončených fotbálkem. Starší děti si po setmění 
připravily pro odvážné kamarády stezku odvahy. 
Ráno jsme se přesvědčili, že předpověď opravdu 
nelhala. Místní hasiči nám přichystali suprovou 
snídani. Dopoledne pro špatné počasí jsme prošli 
zkrácenou verzi Žulové stezky do Skutče na oběd. 
Po dobrém obědě jsme navštívili muzeum kame-
ne a obuvi, kde jsme se něco dozvěděli 

o Skutečských lomech a výrobě obuvi. Za velkého 
deště jsme vyrazili zpět. Do Skutíčka jsme došli 
úplně promoklí, ale hasiči opět nezklamali, 
protože zde bylo zatopené a mohli jsme se ohřát 
a usušit si věci. K večeři nám tentokrát nabídli 
luxusní gulášek a pro děti stripsy s hranolkami. 
Večer jsme si s dětmi zasoutěžili a šli spát. Nedělní 
ráno byl opět déšť, ale zachránila to super snídaně 
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a následoval úklid s balením věcí. Zakončili jsme 
pobyt předáním perníkových medailí za soutěže a 
za to, že to děti vydržely. Po skončení slavnostního 
ceremoniálu jsme se už vydali v menším počtu 
do Skutče na oběd do vietnamské restaurace. Zde 
nám majitel “Fanda“ připravil jídlo a udělal 
přednášku o vietnamském čaji i s ochutnávkou. 
Zkrátili jsme si cestu do Proseče pomocí autobusu 
a pokračovali za vydatného deště na Martinice. 
Celý výlet nás provázelo deštivé počasí, ale díky 
výbornému servisu hasičů ze Skutíčka a možnosti 
využití vnitřních prostor hospody, jsme to 
vydrželi. Chtěl bych poděkovat Pepovi Boháčovi 
za odvoz věcí, obci PK za půjčení vozu, Alici 
Husákové za upečení medailí a hlavně hasičům ze 
Skutíčka za mejdan a celkovou bezvadnou péči 
o nás. Bylo to super. Tak zase za rok, AHOJ. 

za  TJ Pustá Kamenice Jan Brokl ml.

Tenisový turnaj ve čtyřhře 2023
V sobotu 9. 9. 2023 se v Pusté Kamenici uskutečnil 
13. ročník turnaje ve čtyřhře v tenise. Turnaje se 
zúčastnilo 7 členů TJ a 5 nečlenů. Po rozlosování, 
kdo s kým bude hrát se utvořilo 6 dvojic, které 

byly rozlosovány do dvou skupin. Dvojice 
z prvních míst postoupily přímo do semi�inále, 
ostatní se křížem utkali o zbylá dvě postupová 
místa do semi�inále. Do �inále se probojovala 
dvojice Milan Sršeň a Martin Černý z Trhové 
Kamenice a Josef Chalupník s Dušanem Pečenkou 
ze Skutče. Josef Chalupník s Dušanem Pečenkou 
vyhráli 2:0 (6:3 a 6:1) a stali se tak vítězi celého 
turnaje. Na třetím místě skončila dvojice z Pusté 
Kamenice Jaromír Obrovský st. a Martin Smažil, 
která zvítězila nad Josefem Černým a Slávkem 
Polákem z Pardubic 6:5. Všem hráčům děkuji za 
účast a za předvedené výkony.

SKUPINA A:
Josef Chalupník, Dušan Pečenka -
Josef Černý, Slávek Polák     6:3
Josef Chalupník, Dušan Pečenka - 
Jaromír Obrovský st., Martin Smažil   6:2
Jaromír Obrovský st., Martin Smažil -

Josef Černý, Slávek Polák     6:4

1. Josef Chalupník, Dušan Pečenka  12:5
  4 body

2. Jaromír Obrovský st., Martin Smažil  8:10  
  2 body

3. Josef Černý, Slávek Polák    7:12  
  0 bodů

SKUPINA B:
Milan Sršeň, Martin Černý - 
Zdeněk Brokl, Jiří Nevole     6:3
Milan Sršeň, Martin Černý - 
Jaromír Gregor, Jiří Herynek   6:0
Zdeněk Brokl, Jiří Nevole -
Jaromír Gregor, Jiří Herynek   6:3

1. Milan Sršeň, Martin Černý   12:3  
  4 body

2. Zdeněk Brokl, Jiří Nevole    9:9   
    2 body

3. Jaromír Gregor, Jiří Herynek   3:12  
   0 bodů

Čtvrt�inále:
Zdeněk Brokl, Jiří Nevole -
Josef Černý, Slávek Polák      4:6
Jaromír Obrovský st., Martin Smažil -
Jaromír Gregor, Jiří Herynek     6:4

Semi�inále:
Josef Chalupník, Dušan Pečenka -
Josef Černý, Slávek Polák     6:4
Milan Sršeň, Martin Černý -
Jaromír Obrovský st., Martin Smažil    6:4

O 3. místo:
Jaromír Obrovský st., Martin Smažil -
Josef Černý, Slávek Polák      6:5

FINÁLE:
Josef Chalupník, Dušan Pečenka -
Milan Sršeň, Martin Černý         6:3 6:1

za  TJ Pustá Kamenice Milan Sršeň



- 13 -Pustokamenické listy č. 3/2023

Hasičská soutěž - Trstěnice
Dne 29. 7. 2023 se náš sbor zúčastnil netradiční 
soutěže v Trstěnici. Soutěže jsme se zúčastnili 
se dvěma družstvy a to chlapi a starší děti. Soutěž 
začínala netradiční štafetou, kde chlapi přenášeli 
pivní sud přes jednotlivé překážky. Děti místo 
sudu přenášely míč. V této disciplíně jsme uspěli 
celkem uspokojivě. Poté se starší postavili na start 
při požárních útokách, kde i přes netradiční sání, 

kde se místo nalévání jen přisávalo, umístili na 
1. místě. Naši chlapi nebyli o moc pozadu a 
skončili na krásném 4. místě. Nakonec byla 
možnost si jednotlivě odběhnout TFA s trochu 
upravenější dráhou, kde naše děti získaly 2. místo 
Tereza Sejkorová a 3. místo Sára Kottoniaková a 
jeden z našich chlapů získal 3. místo. Chtěli 
bychom poděkovat obci Trstěnice za tuto 
netradiční soutěž, které jsme se mohli zúčastnit 
po dlouhé době ne jen s dětmi, ale i s našimi 
dlouholetými členy našeho sboru. A děkujeme 
všem zúčastněným, především chlapům a dětem. 
Těšíme se na další ročník této soutěže.

za SDH Patrik Chvála

Hasičská soutěž - Desenská 
šedesátka
V neděli 20. 8. jsme se s našimi dětmi zúčastnili 
prázdninové soutěže v Desné. Po přijetí jsme byli 
překvapeni z krásného areálu, hlavně z tartanové 
dráhy. Hned od rána jsme věděli, že to bude velice 
náročný den, kdy rtuť v teploměru dosahovala 29 
stupňů, takže jsme ocenili možnost dvou pokusů 
požárního útoku a zchlazení se v kádi. Po 
odběhání všech pokusů starších i mladších týmů 
se naši vedoucí rozhodli předvést, že taky něco 
umí a zaběhli si téže požární útok, a tím si u dětí 
vysloužili velký aplaus a možná i trochu 
respektu. Z této disciplíny si děti odvezly 

3. místo. Poté následoval běh na 60m s překáž-
kami. I v této disciplíně děti zaběhly krásné 
umístění. Daniel Vičar 12. místo, Alice Husáková 
18. místo, Sára Kottoniaková 13. místo, Šárka 
Bukáčková 12. místo, Dominika Oplištilová 
8. místo a Tereza Sejkorová 2. místo. Poděkování 
patří pořadatelům za krásnou soutěž a obci Pustá 
Kamenice za zapůjčení dodávky.

za SDH Patrik Chvála

Společný hasičský trénink 
s Městečkem Trnávka
Dne 25. 8. se do naší obce vypravil sbor SDH 
Městečko Trnávka na společný trénink. Trénink 
probíhal v disciplíně požárních útoků na našem 

SDH Pustá Kamenice
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rybníku. Tématem nebylo ani nějaké zápolení, ale 
spíše spřátelení sborů, inspirace vedoucích obou 
sborů, spřátelení dětí. Po různém střídání dětí, 
kdy naše děti doplňovaly posty u Městečka 
Trnávky, tak i jejich děti ukázaly, že se nebojí 
zaběhnout si pokus i za nás. Po skončení společ-
ného tréninku proběhla pro nás překvapující 
vodní bitva, která se zvrhla ve vodní masa-
kr. Prostě žádný šev na oblečení nezůstal 
suchý. Děkujeme Městečku Trnávce za skvěle 
strávený pátek.

za SDH Patrik Chvála

Pustokamenič� hasiči se dnes 
připojili k pietě uctění památky 
zesnulého hasiče
Pustokameničtí hasiči se dne 26. července 
připojili k pietě uctění památky zesnulého hasiče 
jednotky Hasičského záchranného sboru 
Středočeského kraje Zdeňka Hejduka, který 
zemřel v pouhých 34 letech při výkonu služby dne 
19. července 2023 při nehodě hasičské cisterny, 
která se převrátila na bok při cestě k požáru na 
Kolínsku. Pieta se konala v den pohřbu dne 26. 
července 2023 minutou ticha v čase 13:00 - 13:01 
hodin s vyjetím techniky Hasičského záchranného 
sboru ČR před stanice se zapnutým výstražným 
světelným zařízením (bez zvukového signálu) a 
nastoupením osádky v zásahovém stejnokroji. 
Čest jeho památce.

starosta

Výlet na oslavy do Sádku
V neděli 27.8. jsme vyrazili na výlet do Sádku. 
Toho dne se zde konaly oslavy 120 let založení 
SDH Sádek a Sraz rodáků obce Sádek. Abychom si 
výlet náležitě užili, vyjeli jsme už dopoledne 

vlakem. Od vlakové zastávky jsme pěknou cca. 
2km dlouhou procházkou dorazili do zdejšího 
sportovního areálu, kde jsme navštívili výstavu 
v hasičárně a občerstvili se vynikajícími pokrmy. 
Nevynechali jsme ani návštěvu zdejší ZŠ a MŠ. Po 
slavnostním přivítání sborů jsme se společně 
s průvodem vydali od obecního úřadu na zdejší 
hasičské hřiště. Po slavnostním úvodu, kterého se 
účastnili také hejtman Pardubického kraje M. 
Netolický, starosta KSH PaK Josef Bidmon a 
starosta OSH Svitavy Jan Soural, následoval 
doprovodný program, např. vystoupení mažo-
retek či dětí zdejší školy a školky. Pro nejmenší 
děti byl připraven skákací hrad. Celý den jsme si 
náramně užili a v pozdních odpoledních hodinách 
jsme opět pěšky a vlakem vyrazili směr Pustá 
Kamenice. Děkujeme SDH Sádek za pozvání a milé 
přijetí.

za SDH Lenka Tomášková

Hasičská soutěž - Sádek
Dne 2. 9. jsme se vydali na soutěž do Sádku. 
Vyrazili jsme pouze s jednou závodnicí, takže 
tradiční požární útok jsme vynechali a vrhli jsme 
se rovnou na běh 60 metrů s překážkami. Terezka 
Sejkorová si zaběhla krásný čas 13.96 a to ji 
dostalo na 8. místo z 39. závodnic. I přes dlouhé 
čekání na vyhlášení výsledků, jelikož jsme neměli 
tým na útoky, jsme si den užili. Chtěli bychom 
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poděkovat silnému fanclubu, také o jednom členu 
a těšíme se na další závody. 

za SDH Patrik Chvála

Hasičská ligová
soutěž v Kamenci
V sobotu 9.9. proběhla ligová soutěž v Kamenci. 
Po prezenci proběhl slavnostní nástup, kterého se 
zúčastnily dva týmy našich dětí (mladší, starší). 
Po nástupu proběhl první pokus požárního útoku 
mladších žáků a zároveň první pokusy našich 

jednotlivců. Ač jsme si v obou případech nevedli 
moc dobře, tak ale druhé pokusy nám vyšly 
opravdu nádherně. A proto si odvážíme 
z Kamence 16. místo mladší žáci z 25 družstev a 4. 
místo starší žáci z 22. družstev v požárních 
útokách. A v jednotlivcích si odvezla 15. místo 
Sára Kottoniaková, 29. místo Tereza Sejkorová, 30. 
místo Šárka Bukáčková, 39. místo Dominika 
Oplištilová z celkových 45. závodnic. A za starší 
žáky se umístil Daniel Vičar na 19. místě z 27. 
závodníků. Děkujeme všem dětem, kteří se 
zúčastnily soutěže a zároveň obci za zapůjčení 
dodávek.

za SDH Patrik Chvála

Plánované akce
30. 9. - Liga Mladějov
1. 10. - soutěž TFA Břehy u Přelouče
7. 10. - Podzimní branný závod
    Horky u Litomyšle – okresní kolo
21. 10. - Novoveský braňáček
21. 10. - posvícenská zábava s kapelou 
      Branet – KD Pustá Kamenice
15. 12. - výroční schůze pro děti a rodiče
16. 12. - výroční schůze

SDH Pustá Kamenice
si Vás dovoluje pozvat na

Posvícenskou zábavu

v sobotu 21. 10. 2023 v KD

K tanci a poslechu hraje
skupina Branet.
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ZŠ a MŠ Pustá Kamenice
Výlet
Ve čtvrtek 22. 6. jely děti ze základní a mateřské 
školy na společný výlet. Objednaným autobusem 
jsme se dostali do Zooparku Stěžery. Parkem nás 
provedla paní průvodkyně a seznámila nás 
s domácími i exotickými zvířaty z celého světa. 
Dozvěděli jsme se zajímavosti o sovici sněžné, 
zebrách, papoušcích, surikatách a dalších zvířa-
tech. Některá zvířata jsme mohli i sami krmit, což 

se nám líbilo. Dokonce jsme si mohli sáhnout na 
agamu i hada. Po prohlídce zooparku jsme se 
autobusem přiblížili do nedalekého města Hradce 
Králové. Tam jsme navštívili největší sladkovodní 
akvárium v Evropě. Nejprve nám pan potápěč 

ukázal akvárium s rejnoky a řekl nám o nich 
zajímavé informace. Dále nám povídal o obřím 
akváriu a jeho obyvatelích. Poté jsme viděli obří 
akvárium shora a následně i zdola i s panem 
potápěčem, který krmil ryby a paryby. Neza-
pomněli jsme si koupit suvenýr, zmrzlinu či 
nějakou jinou dobrotu a s novými zážitky jsme se 
vypravili na cestu domů.

Lenka Drahošová

Cirkusové vystoupení dě�
ZŠ Pustá Kamenice
V pondělí 26. 6. proběhlo na velkém hřišti 
plánované cirkusové vystoupení, které měly ve 
své režii děti ze základní školy. Jejich cirkusové 
vystoupení završilo celoroční družinový projekt 
„To bude cirkus“. Během roku si děti vyzkoušely 
různé aktivity spojené s cirkusem a jejich 
zkušenosti a dovednosti pak přenesly právě do 
tohoto vystoupení. Chceme velice poděkovat 
rodičům za pomoc při obstarávání všelijakých 
rekvizit a kostýmu. Moc si vážíme podpory a 
veliké účasti na tomto vystoupení. Děkujeme!

Tereza Dudková

Slavnostní pasování budoucích 
prvňáčků a vyřazení našich 
páťáků
Už od samého rána vládla, v úterý 27. 6. 2023, ve 
škole slavnostní atmosféra. Dnes nás totiž čekaly 
hned dvě slavnostní události – pasování 
budoucích prvňáčků a vyřazení žáků pátého 
ročníku. V deset hodin se horní třída zaplnila 
dětmi z MŠ i ZŠ, pedagogickými pracovníky a 
rodinnými příslušníky pasovaných a vyřazo-
vaných dětí. Nejprve jsme pasovali budoucí 
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prvňáčky Klárku a 
Honzíka. Jako pa-
mátku na pobyt 
v MŠ děti dostaly 
knížku s věnová-
ním, tričko, šerpu a 
�lashku s fotogra-
�iemi. Následovala 
projekce jejich foto-
gra�ií a my jsme 
mohli sledovat, jak 
se z „našich ma-
lušků“ postupně sta-
li naši budoucí prv-
ňáčci.  
Program poté po-

kračoval druhou slavnostní událostí. Po ab-
solvování všech pěti ročníků čekalo naše čtyři 
páťáky, Elišku, Metoděje, Filipa a Máru, slavnostní 
vyřazení z řad žáků naší školy. Páťáci si jako 

památku na pustokamenickou školu odnesli 
Absolventský list, stříbrný přívěšek s vyrytým 
datem odchodu ze školy a také �lashku 
s fotogra�iemi. Také po vyřazení páťáků proběhla 
projekce fotogra�ií zachycujících nejzajímavější 
okamžiky z jejich pětileté docházky do školy. 
Zatímco pasování budoucích prvňáčků je vždy 
událostí radostnou, dalších pět let je budeme 
vídat v naší škole, loučení se školáky v sobě nese i 
trošku smutku, ale tak už to bývá, že něco končí a 
něco nového začíná „Tak ať Vám ten nový začátek 
naši páťáci vyjde, a ať se Vám na Vaší další cestě 
životem, daří minimálně stejně dobře, jako tomu 
bylo v naší škole“.

Jan Kulichová

Loučení se školním rokem a spaní 
ve škole
Rok utekl jako voda a přišel čas našeho „loučení se 
školním rokem“ spojeného se spaním ve škole.  

O půl třetí odešly děti z družiny, aby se už v pět 
hodin vrátily zpět do školy obtěžkány spacáky a 
karimatkami a chybět nesmělo ani kolo. Nejprve 
si děti připravily třídu na spaní a pak už honem na 
hřiště, kde pro ně byla připravená jízda zručnosti. 
Sportovní odpoledne pak pokračovalo „rych-
lostním závodem do vrchu“ – tedy závodem do 
kopce k vlakové zastávce.   Ještě jsme stihli soutěž 
v šipkách, ale to už začínalo pršet, a tak jsme se 
vrátili do školy na večeři. Po první večeři, 
těstovinovém salátu, který si děti připravily již 
odpoledne ve družině, čekalo na děti překvapení, 
ještě jedna večeře v podobě pizzy. To byla odměna 

pro děti za připravené pondělní cirkusové 
vystoupení a byla zaplacena z peněz, které se na 
vystoupení vybraly. Po „nutné“ hygieně si děti 
zalezly do spacáku a postupně usnuly při 
puštěném �ilmu. Bylo třeba si pořádně odpočinout 
na další náročný den, který je čekal. Ráno 
posilněny vydatnou snídaní, vyrazily děti na 
slíbený cyklistický výlet.

Jana Kulichová

Zahájení školního roku v naší 
mateřské škole
Letošní školní rok MŠ navštěvuje 14 dětí, z toho 
3 jsou předškolní. Začátek roku jsme započali 
jízdou na koních na Bukovině. Děti si jízdu moc 
užily. Rádi bychom poděkovali rodině Suchých, že 
nám tuto příležitost umožnili. Děti byly nadšené.
Tento rok nás bude provázet celoroční projekt 
s tématem: Vesmír. Právě z toho důvodu k nám 
přijeli lidé s mobilním planetáriem. Děti měly 
možnost se seznámit pomocí pohádky s pla-
netami, Sluncem, hvězdami, souhvězdím, …. Měly 
možnost mít oblohu na dosah ruky. Bylo to 
neuvěřitelné a pro děti velmi zajímavá zkušenost.
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Během pátečního dopoledne jsme s dětmi vyrazili 
do přírody, kde jsme se adaptovali a upevňovali 
naše přátelství. Zahráli jsme si spolu hry na 
poznávání našich značek, hry na jména, pohybové 
hry apod. Na konci adaptačního dopoledne na děti 
čekalo překvapení v podobě velké muchomůrky 
(bublifuk), která po spuštění vypouští mnoho 
bublinek. Děti byly nadšené a každý si odnesl 
domů jeden bublifuk.

Uvidíme, co nám tento rok přinese, ale věřím, že si 
to ve školce spolu všichni moc užijeme.

Diana Sochová

Slavnostní zahájení nového 
školního roku
Prázdniny byly letos o trošku delší a tak se 
slavnostní zahájení nového školního roku konalo  
až v pondělí 4. září. Po společném přivítání a 
projevu pana starosty následovalo slavnostní 
přivítání dvou nových prvňáčků. Každý prvňáček 
dostal od pana starosty balíček školních pomůcek 
a od školy drobný dárek, pamětní list na svůj 
první školní den a balíček potřeb do výtvarné 
výchovy. Dárek v podobě batůžku věnoval 
prvňáčkům pardubický kraj a box na svačinu pak 

�irma Laktea, o.p.s., v rámci účasti školy v projektu 
Mléko do škol. Na konci slavnostního zahájení 
jsme prvňáčkům předali také malé keramické 
zvonečky, aby mohli pokračovat v tradici „Prvního 
zvonění“, kdy první zvonění v novém školním roce 
odzvoní vždy noví školáčci. Tématem letošního 
celoročního projektu je „Vesmír“, proto paní 
kuchařka připravila pro všechny děti, nejen ze 
školy, ale i ze školky, mu�in s malou papírovou 
raketou. Tak školáci, dobrý start a ještě lepší let 
celým školním rokem.  
Do první třídy letos nastoupili dva prvňáčci, jedna 
holčička a jeden chlapec. Počet dětí ve škole 

poklesl a do školních lavic usedlo celkem 20 dětí. 
Škola proto musela opět požádat obec o udělení 
výjimky, aby se i nadále mohlo učit ve dvou 
třídách. Touto cestou děkujeme zastupitelstvu 
obce za možnost zachování stávajícího počtu tříd 
i počtu vyučujících hodin, bez nutnosti dalšího 
spojování ročníků.  
Všem školákům přeji pěkné známky, dobré 
kamarády a spoustu nových krásných zážitků. 
Zaměstnancům školy i rodičům pak přeji klidný a 
pohodový školní rok 2023/2024.

Jana Kulichová



z koňského hřbetu.  Na projížďku jsme se 
vypravili ve středu 6. září. Projížďku zahájili 
školáci, které po půl desáté vystřídaly děti ze 
školky. Děti si mohly vybrat, zda budou jezdit na 
poníkovi a vyzkouší si různé akrobatické prvky 
nebo se projedou na „velkém koni“. Většina dětí 
využila samozřejmě obě možnosti a ty, které 
právě nejezdily, si krátily čas pozorováním 
domácích zvířat.  Po projížďce nesmělo chybět ani 
oblíbené krmení a hlazení koní. Děkujeme rodině 
Suché, že jsme opět mohli přijít a strávit u nich 
příjemné sportovní dopoledne.

Jana Kulichová

Adaptační dopoledne
V rámci adaptačního týdne proběhlo v pátek 
8. září adaptační dopoledne. Hlavním cílem 
dopoledne bylo kvalitně vycvičit děti k práci 
kosmonauta. A víme všichni, že být kosmonautem 
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Adaptační týden

První týden nového školního roku je vždy 
věnován adaptaci. V tomto týdnu si povídáme                
a hrajeme různé hry, tak abychom se všichni co 
nejlépe poznali, skamarádili se, zvykli si na sebe i 
na školní prostředí a jeho pravidla. A protože 
první školní den připadl letos na pondělí, stihli 
jsme toho v prvním školním týdnu opravdu 
hodně. V pondělí se konalo slavnostní zahájení 
školního roku a přivítání prvňáčků, v úterý jsme 

se seznámili se školním řádem a stihli jsme i 
společné hry na hřišti. Středa patřila tradiční 
projížďce na koních na Bukovině a ve čtvrtek jsme 
odstartovali nový celoroční projekt věnovaný 
vesmíru. Vesmír, byl také ústředním tématem 
společného pátečního výletu, kdy „po okolí 
vyrazíme, společně se seznámíme“. Tak    a teď, 
když už se všichni dobře známe, do učení se 
s radostí dáme.

Jana Kulichová

Projížďka na koních na Bukovině
K začátku školního roku neodmyslitelně patří i 
každoroční vycházka na Bukovinu spojená s pro-
jížďkou na koních.  Děti s radostí přivítaly zprávu, 
že i letos se budou moc podívat na svět 
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vzbudilo zájem všech zvědavců. Celkem byli 
v planetáriu promítnuty tři �ilmy. První byl určen 
školákům, druhý dětem ze školky, které doplnily 
malý školáci, poslední třetí projekce byla pro 
starší školáky. Děti s nadšením, ti mladší i 
s údivem, pozorovaly hvězdnou oblohu, putovaly 
po hvězdách a nejznámějších souhvězdích a 
nořily se do tajemství vesmíru. Nejen děti, ale i 
učitelé byli z planetária a promítaných �ilmů 
nadšení a tak si myslím, že se nám podařilo 
odstartovat náš letošní vesmírný projekt na 
výbornou. Děti platily 100,- Kč, zbylá částka byla 
uhrazena školou z �inančních prostředků 
z vánočního koncertu. 

Jana Kulichová

není jednoduché. Nejprve se každý z nich pomocí 
vlastní PLICKERS kartičky zapsal do systému. 
Načteny byly úspěšně všechny děti, proto se 
mohlo začít s výcvikem. Úkolů, které je měly 
zdokonalit, bylo požehnaně. Nejprve se musely na 
cestu lesem posilnit krásně zeleným želé (strava 
ve vesmíru je jiná ), trénovaly spolupráci a 
rychlost při sestavování útvaru rakety z vlastních 
těl, zjišťovaly kapacitu svých plic, posilovaly těla, 
zlepšovaly se v pocitu přetížení intenzivním 
točením, zvládly skvělou výdrž při držení na 
stromě a dokázaly svoji odvahu při chytání 
kobylek na louce (samozřejmě s opatrností a 
okamžitým vypuštěním zpět-žádné zvíře nepřišlo 
k úrazu ). Výcvikem prošli zdárně všichni 
kosmonauti, a proto dostal každý svoji vlastní 
raketu. Z rakety každému zůstala jenom dřevěná 
tyčka, takže let do vesmíru byl odložen. Tak snad 
příště bude raketa nejedlá.

Jana Kulichová

Planetárium ve škole

Putování vesmírem nás láká, planety, hvězdy, 
komety, to je přece krása“ – tak zní název našeho 
letošního celoročního projektu, který je společný 
pro ZŠ, MŠ i ŠD. Téma „vesmír“ si přáli letošní 
páťáci a s radostí ho přijaly i ostatní děti. Jak ale 
projekt zahájit? Určitě návštěvou planetária. Nebo 
ještě lépe, návštěvou planetária přímo u nás ve 
škole. A protože se nám tento nápad zalíbil, ve 
čtvrtek k nám do školy zavítalo mobilní 
planetárium. Bylo umístěno v tělocvičně a hned 
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CYKLOSEZÓNA 2023 
Rok 2023 Jirka zahájil změnou svého klubu a to 
zCyklo Bendl Vysoké Mýto na Velocoach Holice. 
Se změnou týmu zároveň začal jezdit i delší 
závodní trasy, takzvané maratony, čímž si zároveň 
zajistil závodění mezi českou cyklistickou elitou. 
A protože Jirka změnil i své zaměstnání, kde se 
zněho stal profesionální hasič, tak jeho závodní 
program není již tak nabitý. Ale i tak s úspěchem 
pokračuje ve své závodní kariéře. Letošním 
prvním závodem byl 15. 4. Prima Cup v Hradci 

Králové, kde si na trati 70km dojel pro celkové 
28. místo a 6. místo v kategorii do 23let. 25. 4. si 
vTrhové Kamenici dojel pro 2. místo a 30. 4. na 
mistrovství České republiky ve Stolových Horách, 
na trati 70km, si Jirka dojel pro 25. místo v elitě 
České republiky. Dalším závodem byl 4. 6. 
Decathlon cyklomaraton v Hradci Králové, kde 
obsadil 11. místo. Následoval 6. 6. cyklozávod 
v Chotěboři, ziskem 2. místa a 10. 6. časovka 
v Osíku u Litomyšle opět 2. místo. Týden na to 
17. 6. na Cyklo maštalích v Proseči, na trati 50km, 
po velkém boji, Jirka získal 3. místo. A pokra-
čujeme 25. 6. v České Třebové, trasa 50km, 
7. místo celkově, 3. místo v kategorii do 39 let. 
Stejně jako loni, i letos Jirka zamířil do rakous-
kého Bad Goisernu na mezinárodní cyklistický 
MTB závod SALZKAMMERGUT TROPHY a to 15. 7. 
kde na trati 75 km s 3500 m převýšením, 
vkonkurenci 450 závodníků z různých zemí 
Evropy, získal celkové 31. místo a 10. místo 
vkategorii do 29. let. Zatím mezi poslední absol-
vované závody patří 29. 7. Sádecká pila, kde Jirka 
vybojoval 3. místo a 3. 9. Kujebike ve Vysokém 
Mýtě, opět zisk 3. místa. Pár závodů ještě Jirku 
čeká např. Mistrovství pardubického kraje, o tom 
ale příště.

Holcovi

Cyklo zprávy Jirky Holce
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